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RG - 0002.P.XXVII.2021 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  XXVII/2021 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 27 maja 2021 r. 

 
 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o wysokości dochodów gospodarstwa 
domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia 
wniosku o dodatek mieszkaniowy. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021-2029. 
Punkt 11.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13.  
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył                       

XXVII Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, a także osoby oglądające transmisję 
obrad na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,       
na sali obrad zasiada 15 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                      
z terminem 7 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji. Ponadto pan 
Tomaszewski poinformował, że na posiedzeniu wspólnym komisji Radni omówili 
szczegółowo uchwały, na wniosek pana wójta i pani sekretarz do porządku obrad 
Przewodniczący proponował wprowadzić dwie uchwały:  
1. w sprawie likwidacji Technikum im. Generała Jana Henryka Dąbrowskiego                   
w Nowym Mieście nad Wartą w Zespole Szkół w Nowym Mieście nad Wartą             
przy ul. Szkolnej 1 w Nowym Mieście nad Wartą;  
2. w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. 
Uchwałę w sprawie likwidacji Technikum im. Generała Jana Henryka Dąbrowskiego                   
w Nowym Mieście nad Wartą Radni wprowadzili do porządku obrad 15 głosami za, 
0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

• Listy z głosowaniami imiennymi stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości Radni 
wprowadzili do porządku obrad 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących. 

• Listy z głosowaniami imiennymi stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Porządek obrad wraz z wprowadzonymi autopoprawkami przyjęto 15 głosami za,                                                   
0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

• Listy z głosowaniami imiennymi stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o wysokości dochodów gospodarstwa 
domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia 
wniosku o dodatek mieszkaniowy. 
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Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. likwidacji Technikum im. Generała Jana Henryka 
Dąbrowskiego w Nowym Mieście nad Wartą w Zespole Szkół w Nowym Mieście 
nad Wartą przy ul. Szkolnej 1 w Nowym Mieście nad Wartą . 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021-2029. 
Punkt 13.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 14.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 15.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                   
i wnioski. 

Przewodniczący przed podjęciem głosowania otworzył dyskusję. W związku                     
z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z XXVI Sesji został przyjęty 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 

Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Tomaszewski informował iż w okresie od ostatniej sesji pracowała 
komisja skarg, wniosków i petycji, na dzisiejszym posiedzeniu komisji zostały 
omówione wszystkie uchwały które będą dziś podejmowane. Omówiono również 
projekt ewentualnej rozbudowy urzędu.  
Do biura rady wpłynęły również pisma: petycja ws. przeprowadzenia referendum 
ludowego- petycja ta została przekazana wg. właściwości do Marszałka Sejmu jako 
organu kompetentnego do jej załatwienia; wpłynęła opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu nt. sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2020;  
wpłynęło również pismo od rady rodziców przy przedszkolu w Chociczy z prośbą              
o doposażenie placu zabaw, poza tym zostało zamieszczone sprawozdanie                       
ze współpracy z organizacjami pozarządowymi gdyż taki jest obowiązek wójta,               
aby do końca maja przedłożyć takie sprawozdanie.    
Radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu oraz raport o stanie gminy,               
te materiały będą omówione na sesji absolutoryjnej. 
Ponadto mieszkaniec gminy Nowe Miasto złożył do wojewody skargę na radę 
gminy, zostało przygotowane pismo do wojewody z wyjaśnieniami i w miesiącu 
kwietniu skarga została rozpatrzona- pan wojewoda uznał ją za bezzasadną.  
Pan Przewodniczący z okazji Dnia Samorządowca złożył życzenia oraz odczytał, 
krótkie sprawozdanie z działalności połowy VIII kadencji rady: 
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Ilość sesji    XXVI 
Ilość komisji    XXVI 
Liczba podjętych uchwał  216 
Łączny czas trwania sesji 50 godz. 36 min. 
Liczba rozpatrzonych petycji  14 
Liczba rozpatrzonych skarg mieszkańców  3 
 

Liczba posiedzeń komisji:  
K. rewizyjna   9 
K. finansowa   0 
K. ochrony środowiska  1 
K. oświaty   0 
K. petycji   9

 
Choć ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, Rada pracowała w składzie                      

17 Radnych, gdyż jeden z Radnych zmarł, odbyły się wybory uzupełniające, następnie jedna z 
Radnych zrezygnowała i również odbyły się wybory uzupełniające.  
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Wójt informował, że 31 lat temu była to data przełomowa w dziejach 
polskiego samorządu, był to  początek odrodzonych samorządów, Wójt dziękował 
wszystkim zaangażowanych w rozwój działalności samorządu.  

Dzisiejsza sesja poświęcona będzie zmianom w budżecie, finalizowany będzie 
zakup nieruchomości na rzecz gminy. 

Na posiedzeniu komisji były także omawiane uchwały śmieciowe,                             
które następnie będą konsultowane w sanepidzie. Czas obecny to także konsultacje 
projektów organizacyjnych szkół. 

W czasie obecnym oddawane jest do użytku boisko wielofunkcyjne przy 
Zespole Szkół w Nowym Mieście, realizowane są inwestycje oświatowe mówimy 
tutaj o Boguszynie gdzie trwa budowa szkoły, ale również przygotowywana                     
jest dokumentacja w zakresie rozbudowy szkoły w Kolniczkach, biegną też prace                     
w zakresie budowy gazociągu który będzie zasilał szkołę w Kolniczkach.  
Trwa również budowa PSZOKa w Aleksandrowie. Jeżeli chodzi o inwestycje 
drogowe, to gmina otrzymała wsparcie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych,                
są przygotowywane przebudowy dróg dojazdowych do pól, chodzi                                         
tu o miejscowości Boguszyn, Utrata, są też planowane drogi do remontu w ramach 
funduszy sołeckich, w ramach współpracy z powiatem średzkim gdzie będzie 
modernizowana droga w Chociczy. Należy dodać, że w ramach funduszy sołeckich 
realizowane są także zadania związane z doposażeniem placów zabaw, jest również 
przygotowywany projekt w ramach Lokalnej Grupy Działania- środki w kwocie 
ponad 100 tys. zł- które gmina chce spożytkować na przebudowę placu zabaw                         
na terenie wsi nowomiejskich- jeszcze decyzje w tym zakresie nie zapadły.  

Na dzisiejszym posiedzeniu komisji trwały dyskusje nt. rozbudowy urzędu, 
projekt jest przygotowany, urząd czeka na sugestie Radnych.        
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXVII/217/2021 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
27 maja 2021 r., stanowi załącznik do protokołu.  
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• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o wysokości dochodów gospodarstwa 
domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia 
wniosku o dodatek mieszkaniowy. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXVII/218/2021 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
27 maja 2021 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. likwidacji Technikum im. Generała Jana Henryka 
Dąbrowskiego w Nowym Mieście nad Wartą w Zespole Szkół w Nowym Mieście 
nad Wartą przy ul. Szkolnej 1 w Nowym Mieście nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXVII/219/2021 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
27 maja 2021 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
nieruchomości. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXVII/220/2021 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
27 maja 2021 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2021. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich po czym Przewodniczący Rady 
otworzył dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXVII/221/2021 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
27 maja 2021 r., stanowi załącznik do protokołu.  
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• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2021-2029. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich po czym Przewodniczący Rady 
otworzył dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXVII/222/2021 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
27 maja 2021 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 13) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 14) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Głos zabrała Radna Powiatowa pani Agnieszka Król, dziękowała Radnym              
za kwotę 100 tys. zł na odbudowę placu zabaw w Nowym Mieście,                      
tym bardziej, że jako sołtys nic nie wiedziała o tym fakcie. Radna wyraziła 
zadowolenie, gdyż z tego placu zabaw korzystają dzieci z terenu całej gminy, 
nawet spoza gminy, tym bardziej, że sprzęty będą z tworzywa które                        
są zdecydowanie bardziej odporne na zniszczenia.   
Radna pytała również na kiedy planowane jest profilowanie dróg gruntowych 
na terenie Nowego Miasta. 
 Wójt informował, że pewne działania są prowadzone już w tej chwili, 
ale takie większe prace ruszą za tydzień.  

Następnie Radna dodała, że po zasięgnięciu informacji z powiatu                         
z działu inwestycji są właśnie pogłębiane rowy w m. Chwalęcin, będą                       
też pogłębione rowy z Boguszyna na Kruczyn. Idą także cięcia poboczy,                                  
w tej chwili tych głównych, do dwóch tygodni powinny być zakończone cięcia 
poboczy przy wszystkich drogach powiatowych. Poza tym na prośbę 
mieszkańców Chwalęcina będzie uzupełniony znak -stop- przy drodze 
powiatowej. Następnie Radna dodała, że podjęła działania wraz z Radnym 
Stefanem Kominkiem ws. uzupełnienia odcinka chodnika w Chwalęcinie, 
koszt tej budowy to ok. 120 tys. zł.  
Pani Król informowała również, że ma zapewnienia iż w tym roku ruszy 
sprawa renowacji drogi w Kruczynie (…).  

➢ Radny Powiatowy pan Stefan Kominek pytał czy znajdą się środki na remonty 
dróg w gminie, szczególnie chodzi o drogę w Kruczynku na którą 
przeznaczono cały fundusz sołecki, jednak mieszkańcy chcieliby nakładkę, 
gdyż była ona już remontowana kilkakrotnie, a jeżdżą tam naprawdę ciężkie 
samochody. Kolejną drogą o której Radny wspomniał, jest tzw. bruk                         
z Boguszyna do Boguszynka, gdzie po każdych opadach droga jest zalana.  

Wójt informował, że Radny Kominek poruszył dość szeroki temat dróg, 
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których w naszej gminie, na ponad 20 miejscowości jest kilkadziesiąt,             
są to drogi wąskie, dojazdowe, które nie kwalifikują się nawet                      
na dofinansowanie. Wiadomo, że każdego interesuje teraz nakładka, 
ale na wszystko nie ma od razu środków.  

➢ Radny Marek Banaszak pytał czy będzie też wykonywana droga Kruczyn-
Chromiec, czy została ta droga już skomunalizowana.  

Wójt informował, że jak tylko w Urzędzie pojawi się osoba, która 
została zatrudniona właśnie w celu przeprowadzania komunalizacji 
dróg, to te drogi sukcesywnie będą komunalizowane.  

➢ Radna Małgorzata Siejak pytała czy zostanie przestawiony słup energetyczny 
który znajduje się bezpośrednio przy drodze wjazdowej do posesji                                
w m. Boguszynek. 

Wójt informował, że prowadzone są rozmowy, nie wiadomo z jakim 
skutkiem.  

➢ Radny Kazimierz Pawłowski pytał czy jest szansa przyłączenia Michałowa               
do sieci gazowej jak będzie budowana ta do szkoły. Radny pytał również                 
o autobusy- czy zostały poniesione ceny biletów.  

Wójt informował, że gmina otrzymała warunki techniczne                              
na przyłączenie szkoły, a gazociąg będzie biegł z Boguszyna                          
do Kolniczek, gazownia wyłoniła wykonawcę, do końca przyszłego 
roku powinno to powstać. Jednak jeżeli to się nie uda to będzie 
problem, bo uzyskać warunki na podłączenie gazu jest bardzo trudne.  
Jeżeli chodzi o autobusy to kursy szkolne zostały zawieszone, 
natomiast ceny biletów rzeczywiście poszły znacznie w górę. Były tylko 
kursy te pracownicze. W między czasie te koszty w liniach 
autobusowych poszły bardzo mocno w górę. Gmina otrzymała nową 
kalkulację, gdzie z 5 zł ponad wzrosło do ponad 8 zł. Gmina tych  
aneksów nie podpisała i faktycznie dzisiaj jest taki stan, że te autobusy 
jeżdżą komercyjnie tylko na tych kursach szkolnych. 
Mamy końcówkę roku. Od września, zapewne będą prowadzone 
rozmowy z jarocińskimi liniami autobusowymi jak to by miało dalej 
funkcjonować. Ciągle jeszcze jest w zawieszeniu sprawa ze średzkim 
liniami. Państwo Radni zajęli określone stanowisko. 
Pandemia spowodowała, że koszty jeżeli chodzi o transport, bardzo 
mocno ucierpiał na tym i tutaj nie ma co dyskutować. 

➢ Pani Sekretarz Honorata Nawrocka dodała słowo odnośnie gazu, że to jest 
jedyny przetarg w tym roku, który gazownia ogłosiła. Jest to wielki sukces,                  
że to się udało nam dopiąć. Minusem tej sytuacji jest to, że przetarg 
wykonawca w ramach przetargu ma termin wykonania do marca 2023,                                
a my szkoły musimy oddać do grudnia 2022 i tutaj jest wielka prośba                       
do wykonawcy, jesteśmy w kontakcie, żeby to się udało wcześniej zrobić,               
ale ryzyko jest ogromne. A gazownia mówi, że podpisana umowa to jest tylko 
50% sukcesu. 

➢ Radny Leszek Zacharyasz pytał co będzie z ulicą Cmentarną? Bo w tej chwili 
jest tam dziura na dziurze. 

Wójt informował, że będą te dziury uzupełniane.  
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➢ Radna Zofia Kędziora, która pytała do kogo należy lampa uliczna                               
na skrzyżowaniu dróg, przy skrzyżowaniu dróg 11 ze Śremską i dalej                        
w stronę Komorzy, ponieważ ta lampa świeci 24 godziny. 

Pani Sekretarz informowała Radną, że zostanie to sprawdzone. 
➢ Radna Halina Jankowska, zwróciła się z 2 pytaniami. Pierwsze                                      

to światłowody ciąg dalszy, czy coś wiadomo na temat przeprowadzania tej 
akcji, głównie chodzi o taką miejscowościach jak Dębno? W czasie kiedy dzieci 
miały zdalną naukę w ogóle nie było połączeń albo te połączenia się urywały. 
Czy coś wiadomo na ten temat? 
A drugi taki problem właściwie organizacyjny, to wykaszanie rowów wzdłuż 
drogi np. Chocicza, Teresa i sam wjazd do Teresy. Radna prosiła, żeby                           
się też tym zainteresować, bo to wygląda okropnie. Sam wjazd do Teresy jest 
zrobiony to odwodnienie przez tą drogę z gospodarstwa do tego rowu tam 
naprawdę zakrawa na jakieś niebezpieczeństwo. Tam jakby dziecko się 
utopiło to przez tydzień po prostu go się na pewno nie znajdzie. Tu już ten 
problem sygnalizował Pan Pawelczyk na sesji i to nadal nie jest nic robione.  

Pan Wójt informował, że w kwestii dalszych działań w zakresie 
światłowodu trudno cokolwiek powiedzieć, nie za bardzo ma gmina wiedzę. 

Zastępca Wójta pan Wiesław Schreiber informował, że brał udział                    
w spotkaniu online z przedstawicielem firmy INEA, która buduje 
światłowody, m.in. na terenie naszej gminy, zastępca pytał czy może jakieś 
dobre wieści dla mieszkańców przekazać, bo generalnie firma się chwaliła 
swymi dokonaniami. Nie da się ukryć są to dokonania związane z rozbudową 
sieci światłowodowej. Nie da się ukryć, że ta infrastruktura jest bardzo 
potrzebna i oczekiwana przez mieszkańców. Ale padło pytanie czy jako 
zastępca wójta może przekazać informacji mieszkańcom jakąś dobrą 
informację, iż ta sieć światłowodowa będzie rozbudowywana i jest to poparte 
jakimiś konkretnymi planami, datami i tak dalej. Niestety odpowiedź była 
tylko i wyłącznie negatywna. Jedyną rzecz, jaką można powiedzieć                                
na pocieszenie, ta sieć będzie nadal rozwijana. Ten kierunek budowy sieci 
infrastruktury będzie podtrzymywane i jednocześnie tutaj i strona rządząca, 
ale i też Unia prze w kierunku właśnie rozwoju sieci infrastrukturalnej 
dotyczącej łączności. Niestety na tą chwilę można powiedzieć tak, trzeba 
czekać, uzbroić się w cierpliwość i wcześniej czy później jeżeli kierunek                  
nie zostanie zmieniony, a sądzę, że nie mamy odwrotu tak z tego kierunku 
informatyzacji, ten światłowód dotrze do nas wszystkich. Ale niestety                   
nie ma konkretnych dat realizacji takich projektów. Te projekty nadal będą 
dofinansowywane i wspierane ze środków jeżeli to będzie możliwe 
rządowych i unijnych.  

Radna Powiatowa pani Agnieszka Król dopowiedziała w kwestii 
światłowodów, która brała udział w tym spotkaniu o którym mówi Zastępca, 
a i potem jeszcze dyskusja trwała na szczeblu powiatowym. Tak naprawdę 
dla nas jako gminy to czarne chmury, dlatego że jesteśmy jedyną gminą                      
w powiecie, która jest kolokwialnie mówiąc zsieciowana na poziomie powyżej 
70%, gdzie średnia w powiecie jest w granicach 50%. Najniżej zsieciowana jest 
gmina Dominowo na poziomie 20%. Cały makroregion Wielkopolski                        
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w granicach 50% jest zsieciowany czyli jeśli będą powstawać kolejne 
programy to, dopóki inne miejscowości nie dociągną i inne powiaty nie 
dociągną i inne gminy nie dociągną mniej więcej, do tego poziomu, to my 
możemy się naczekać. 

➢ Radny Feliks Stratyński pytał co drogą do Dębna, gdyż tyle było dobrych słów 
na temat dróg i równania dróg, ale o Wolicy nic się nie mówi.  

Radna informowała, że zgłaszała ta drogę nie otrzymałam odpowiedzi, 
ostatnio jechałam 2 dni temu. Zgłasza notorycznie drogę 

➢ Radna Joanna Weber pytał co się dzieje z świetlicą w Skoraczewie, na jakim 
etapie jest przejęcie? 

Na dzień dzisiejszy wszystko wymagana dokumentacja dotycząca 
świetlicy w Skoraczewie została przekazana do podmiotu decyzyjnego                         
i czekamy na odpowiedź zwrotną. Pracownik merytoryczny, który prowadzi 
tą sprawę potwierdza, że wszystkie dokumenty zostały przekazane. Czekamy 
na reakcję z drugiej strony. 

➢ Pan Paweł Marciniak informował, że w związku z tym, że na przedostatniej 
sesji nie mógł zadać istotnego pytania, ma 2 pytania do przewodniczącego 
komisji skarg i petycji, ale przedtem chciał wypowiedzieć się w związku              
z tym, że sami radni mówią, że coś chcę wymusić i obraża. Jest w kodeksie 
taki rozdział przestępstwa przeciwko organom samorządowym,                               
ale zachowując ostrożność procesową, pan Marciniak informował, że stara się 
mówić ostrożnie. Mieszkaniec pytał dlaczego nie ma radcy prawnego na sesji. 
Odpowiedź wójta była, że uzgodniliśmy, że nie będzie. W tej sytuacji można 
powiedzieć, że radni też powinni być zainteresowani, żeby tutaj taki radca 
był. Nasuwają się różne problemy i interpretacje są różne. 

Przewodniczący informował, że radca uczestniczy w każdym 
wspólnym posiedzeniu komisji, sprawy rozstrzygane są praktycznie na 
wspólnym posiedzeniu komisji, a na sesji to zaakceptowanie tego co jest 
omówione na wspólnym posiedzeniu komisji i wtedy radca prawny                             
te właśnie nieścisłości, zapytania radnych, problemy rozwiązuje. Jest ustalone 
tak i na razie tak będzie. 

Następnie pan Marciniak informował, że w petycji, w której temat 
dotyczył hazarów były głosy, że zabiera za dużo czasu. Jest taka możliwość, 
że Radni mogą w statucie wprowadzić taki zapis, przegłosować, że 
wystąpienie może zamknąć się w jakimś tam czasie i mierzyć czas.  

Przewodniczący informował, że paragraf 39 statutu mówi tak: 
„Przewodniczący czuwa nad sprawnym przebiegiem obrad a zwłaszcza nad 
zwięzłością wystąpień radnych oraz innych osób uczestniczących. Może 
czynić radnym uwagi dotyczące tematu, formy i czasu trwania wystąpień”. 
Przewodniczący informował, że nie trzeba w statucie określać ile minut, jakie 
wystąpienie, to zależy od dobrej woli. Jeżeli ktoś mówi o  tematach 
związanych z problemami naszej gminy to jak najbardziej. Nikomu czas  nie 
będzie ograniczany.  

Pan Marciniak informował, że w petycji zacytował 70 tytułów, 
Osobiście przeczytał około 50. W związku z tym, że przegłosowana uchwała, 
która Rada uznała za nieuzasadnioną, ale reguła zastosowana w pierwszym 
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wniosku o nabycie tych książek i zapoznanie się plus dostosowana została 
tylko raz. Pytanie jest do przewodniczącego Komisji Skarg i Wniosków, 
dlaczego tylko w odniesieniu do pkt 1 zasięgnięto opinii w odniesieniu                   
do biblioteki, a najistotniejsze czyli zapoznanie się ze źródłami nie było 
zastosowanie też tego samego artykułu? 

Przewodniczący informował, że Petycja Pana została rozpatrzona                    
i powinien Pan to uszanować. A nie dociekać tego czemu pkt 1, czemu pkt 2... 
tak możemy dyskutować w nieskończoność. I nie jest to sprawa ważna. To co 
Pan poruszył, ten temat petycji to nie jest sprawa ważna dla gminy. Petycja 
została rozpatrzona, uznana za niezasadną. Radni nie zgadzają się z Pana 
poglądem. Nie możemy debatować nad tym, co ma następować dalej.  
(…) 

➢ Pan Wiesław Schreiber informował, że padają pytania ze strony sołtysów                  
w zakresie wynajmowania sal wiejskich pod uroczystości okolicznościowe 
m.in. komunie, jest to możliwe, ale oczywiście z zachowaniem wszystkich 
rygorów dotyczących obostrzeń tak i od 8 maja była możliwość organizacji               
na zewnątrz imprez maksymalnie do 25 osób. Od 28 maja będzie możliwość                  
z zachowaniem odpowiednich odstępów, rygorów itd., ale szczegółowe 
informacje możemy my udzielić, ale też można znaleźć je na stronie rządowej. 
Takie spotkania mogą mieć maksymalnie 50 osób, jednakże te wszystkie 
obostrzenia obowiązują do 5 czerwca. Nie wiadomo jakie zasady będą 
obowiązywały później. Czyli ktoś kto wynajmuje, generalnie nie wie do końca 
jak będzie mógł zorganizować takie spotkanie rodzinne na sali wiejskiej. 

Zastępca informował, iż jednostki OSP z terenu gminy Nowe Miasto 
nad Wartą przy wsparciu urzędu złożyły wnioski do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska o dofinansowanie na wyposażenie.                          
W zależności od wniosku jaki został sporządzony i na jaki asortyment można 
otrzymać dofinansowanie do kwoty 25 000 zł i maksymalnie na 100% 
kosztów, które należy ponieść. W roku bieżącym tak jak w roku ubiegłym                  
w związku z okresem pandemicznym nie będziemy, znaczy jednostka OSP                
w tym roku deklarowała OSP w Klęce możliwość zorganizowanie, zresztą 
składa wniosek o możliwość zorganizowania obozu NDP dla młodzieży 
strażackiej. W związku z tym okresem pandemicznym MSWiA wycofało                   
się z dofinansowań, tego obozu nie będziemy organizować tak jak w roku 
ubiegłym. On się odbył w 2019 roku, ale za tą chęć i gotowość organizacji 
obozu jest przewidziana niewielka rekompensata finansowa w kwocie 
1 680,00 zł na wyposażenie, które można zakupić na rzecz organizacji 
przyszłych zawodów strażackich lub wyposażenia NDP. Poza tym jednostki       
z naszego terenu zgłosiły tutaj chęć udziału w akcji związanej z dowożeniem 
osób do punktów szczepień i z tej racji też otrzymały po 5 000,00 zł na zakupy 
wyposażenia.  

➢ Radni pytali dlaczego  tak wolno w naszej gminie idą szczepienie? 
Pan Zastępca informował, że po pierwsze jest to uwarunkowane ilością 

szczepionek, które dostaje przychodnia w Nowym Mieście. Poza tym ilością 
personelu i możliwościami logistycznymi tego podmiotu. Jednakże gmina nie 
ma żadnego wpływu na to, ile osób zostanie zaszczepionych.                              



VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 11 
 

Zostały uruchomione punkty na terenie Środy Wielkopolskiej, które obsługują 
naszych mieszkańców, nie chce tak długo czekać, należy zgłosić się do szpitala 
w Środzie Wielkopolskiej i takie szczepienie może być przeprowadzone 
możliwe, że nawet w szybszym terminie niż tutaj na terenie  -gminy.  

➢ Radny Banaszak podziękował pewnej rodzinie z Kruczyna, która, przy drodze 
w lesie Kruczyn, w lesie Boguszyn to jest tzw. Rydzyna nazbierała kilka 
dużych worków śmieci, to jest tylko taki ułamek co nazbierali. 

➢ Radna Kędziora prosiła, że jeśli nie byłoby sesji w czerwcu to wnioskuje                     
o komisję oświaty, żeby cała Rada się zebrała i żebyśmy przeanalizowali 
sprawy oświaty, może do końca czerwca pani Sekretarz by już w miarę 
opanowała tą sytuację, 

Pani Sekretarz informowała, że arkusze będą w dniu jutrzejszym,                 
bo nas obligują terminy, które po prostu musimy zaakceptować, ale może 
Radnym pokazać to co się działo w ciągu ostatnich 3 lat. 

 
Ad 15) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1730 Przewodniczący zamknął XXVII Sesję Rady Gminy. 
 
 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                    /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
 


